



*Certified translation from German into English
(omitting irrelevant print)*

Ordinance of the Municipal Administration of the City of Vienna regarding measures to reduce the spread of the new Coronavirus (SARS-CoV-2)

Based on Section 15 of the Austrian epidemics law (Epidemiegesetz, EpidemieG) 1950, Fed. Law Gaz. No. 186/1950 as amended by Fed. Law Gaz. I No. 37/2018, the following is decreed in implementation of the decree issued by the Federal Ministry of Social Affairs, Health, Care and Consumer Protection with regard to measures to prevent large crowds from gathering dated 10 March 2020, ref. 2020-0.172.682:

§1.

- (1) All events that would result in the gathering of large crowds on the regional territory of Vienna are prohibited. A gathering of large crowds is defined as more than 500 people gathering outside of closed rooms or outdoors or more than 100 people within a closed room.
- (2) This provision applies to any events within the meaning of the EpidemieG 1950, in particular those to be held in companies, factories, schools (e.g. field trips), universities, kindergartens, nursing homes, for religious purposes or in tourist facilities and places of interest.
- (3) This provision does not apply to meetings of general bodies of representation, of bodies of administrative authorities under public law, within the scope of public administration, of bodies of the executive forces, the armed forces, the emergency medical services and the fire brigade, in facilities providing public health and medical services, in the context of satisfying the basic needs of public life (food retailers, shopping malls, catering facilities primarily licensed to serve meals, etc.), based on obligations under international law, performing work in companies, company meetings, and public transport services, as well as the facilities and premises directly associated with their operation.

§2.

This ordinance shall enter into effect upon its announcement and shall lose its effect on 3 April 2020 at 12:00 noon.

*(Translator's note: round seal of the
Municipal Department 15, Vienna)*
11 MARCH 2020

Municipal Administration of the City of Vienna
Municipal Department 15
(Translator's note: signature)

Page 1 of 1

With reference to my oath, I herewith certify the exact conformity of the above translation with the photocopy attached hereto.

Vienna, 12 March 2020

Die genaue Übereinstimmung der vorstehenden Übersetzung mit der angehefteten Ablichtung bestätige ich unter Berufung auf meinen Eid.

Wien, am 12. März 2020



Verordnung des Magistrates der Stadt Wien betreffend Maßnahmen gegen die Weiterverbreitung des neuartigen Coronavirus (SARS-CoV-2)

Auf Grund des § 15 Epidemiegesetz 1950, BGBl. Nr. 186/1950 idF BGBl. I Nr. 37/2018, wird in Durchführung des Erlasses des Bundesministeriums für Soziales, Gesundheit, Pflege und Konsumentenschutz betreffend Maßnahmen gegen das Zusammenströmen größerer Menschenmengen vom 10. März 2020, GZ 2020-0.172.682, verordnet:

§ 1.

- (1) Sämtliche Veranstaltungen im Wiener Landesgebiet, die ein Zusammenströmen größerer Menschenmengen mit sich bringen, werden untersagt. Ein Zusammenströmen größerer Menschenmengen liegt dann vor, wenn mehr als 500 Personen (außerhalb geschlossener Räume oder im Freien) oder mehr als 100 Personen in einem geschlossenen Raum zusammenkommen.
- (2) Dies gilt für alle Veranstaltungen iSd Epidemiegesetzes 1950, insbesondere solche, die in Betrieben, Unternehmen, Schulen (z.B. Schulausflüge), im hochschulischen Betrieb, Kindergärten, Pflegeheimen, zu religiösen Zwecken oder in touristischen Einrichtungen und Sehenswürdigkeiten abgehalten werden sollen.
- (3) Davon nicht erfasst sind jedenfalls Zusammenkünfte allgemeiner Vertretungskörper, der Organe von Gebietskörperschaften des öffentlichen Rechts, im Rahmen der öffentlichen Verwaltung, der Organe des öffentlichen Sicherheitsdienstes, des Bundesheers, der Rettungsorganisationen und der Feuerwehr, in Einrichtungen zur Aufrechterhaltung der Gesundheitsversorgung, im Zusammenhang mit der Befriedigung der Grundbedürfnisse des öffentlichen Lebens (Lebensmittelhandel, Einkaufszentren, gastronomische Einrichtungen hauptsächlich zugelassen für die Verabreichung von Speisen, usw.), nach völkerrechtlichen Verpflichtungen, die Arbeitstätigkeit in Unternehmen, Betriebsversammlungen und der öffentliche Personenverkehr sowie der unmittelbar zum Betrieb gehörenden Einrichtungen und Anlagen.

§ 2.

Diese Verordnung tritt mit ihrer Kundmachung in Kraft und am 3. April 2020 12:00 Uhr außer Kraft.



Magistrat der Stadt Wien
Magistratsabteilung 15

11. MRZ. 2020